
                  PROTOKÓŁ – Nr XVI/2008 
 
                                         z obrad XVI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
                                z dnia 17 grudnia 2008 roku, której obrady odbyły się                                 
                                w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno 
                                           i trwały od godziny 925 do godziny 1100 

                             --------------------------------------------------------------------------- 
 
Załączniki: 
 
 1.Zawiadomienia o XVI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno – Nr RG XVI/6/2008 z dnia 
    11 grudnia 2008 roku. 
 
 2.Lista obecności radnych Rady Gminy na obradach XVI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno  
    z dnia 17 grudnia 2008 roku – strona 1 oraz obecnych na obradach – strona 2 i 3. 
 
 3.Sprawozdanie z wykonania uchwal podjętych podczas obrad XV sesji Rady Gminy Sulęczyno  
    z dnia 19 listopada 2008 roku. 
 
 4.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy za okres od dnia 19 listopada 2008 roku. 
 
 5.UCHWAŁA – Nr XVI/135/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku w sprawie  
    przystąpienia Gminy Sulęczyno do Stowarzyszenia Turystyczne Kaszuby. 
   
 6.UCHWAŁA – Nr XVI/136/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku w sprawie  
    określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli                        

     szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Sulęczyno a takŜe                

     warunków i sposobu ich przyznawani. 

 7. UCHWAŁA – Nr XVI/137/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku w sprawie 

     wystąpienie do Wojewody Pomorskiego z wnioskiem o przekazanie Gminie Sulęczyno gruntów  

     połoŜonych w Suchej i śakowi.  

  8.UCHWAŁA – Nr XVI/138/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku w sprawie          

     wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości. 

  9.UCHWAŁA – Nr XVI/139/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku w sprawie  

     zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 

10.UCHWAŁA – Nr XVI/140/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia 2008 roku w sprawie  

     uchwalenia budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
11.Pismo Nr BEGd II 077-2(3)108/1462 z dnia 20 listopada 2008 roku Instytutu Pamięci Narodowej  
     Komisja Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu Naczelnik Oddziału Biura Edukacji  
     Publicznej w Gdańsku w sprawie przyjęcia inicjatywy nadania Szkole Podstawowej w Podjazach  
     imienia Sanitariuszki AK Danuty Siedzikówny „ Inki ”. 
 
12.Pismo Pana Jerzego Suwalskiego, dot. reprezentowania Polski na Mistrzostwach Europy w  
     Wyścigach Psich Zaprzęgów w warunkach bezśnieŜnych w Rostede Niemcy w dniach  
    29 – 30 listopada 2008 roku przez mieszkankę Gminy Sulęczyno Panią Annę Suwalską. 



                  PROTOKÓŁ – Nr XVI/2008 
 
         z obrad XVI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
    z dnia 17 grudnia 2008 roku, której obrady odbyły się w     
    lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały  
                          od godziny 925 do godziny 1100 
 

 

  Ad 1 
 
   Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarcie XVI sesji Rady Gminy. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA stwierdził „ otwieram     
   obrady XVI sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
   Powitał Wójta, Sekretarza, Skarbnika, radnych Rady Gminy, sołtysów oraz gości obecnych na  
    obradach XVI sesji Rady Gminy.  
   
    Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach XVI sesji V kadencji Rady  
    Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do  
    niniejszego protokołu ( str.1 ). 
 
   Ponadto w obradach XVI sesji Rady Gminy udział wzięło 19 osób, tj.: 
 
   1.Wójt Gminy Sulęczyno                                                                          - Jan KULAS   
   2.Zastępca Wójta Gminy, Sekretarz Gminy Sulęczyno                      - Wiesław ULATOWSKI  
   3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                                                  - Barbara WAWRZON 
   4.Sołtys Sołectwa Sulęczyno                                                                    - Bernadeta BASKE 
   5.Sołtys Sołectwa Mściszewice                                                                - Brunon DĄBROWSKI 
   6.Sołtys Sołectwa Podjazy                                                                        - Kazimierz LABUDA  
   7.Sołtys Sołectwa Kistowo                                                                       - Antoni THEUS  
   8.Sołtys Sołectwa Borek                                                                            - Ryszard POBŁOCKI 
   9.Sołtys Sołectwa Sucha                                                                            - Jan DOMASZK  
 10.Sołtys Sołectwa śakowo                                                                        - Stanisław ZŁOCH  
 11.Sołtys Sołectwa Zdunowice                                                                  - Wacław GÓRNY  
 12.Dyrektor Zespołu Szkół w Sulęczynie                                               - Robert MICHALSKI  
 13.Dyrektor Zespołu Szkół w Mściszewicach                                        - Renata WĘSIERSKA  
 14.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach                                    - Klaudia JERECZEK  
 15.Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie                    - Ewa KUJAWSKA 
 16.Prezes Oddziału Zrzeszenia Kaszubsko - Pomorskiego    
       w Sulęczynie                                                                                            - Janina PŁOTKA 
 17.Komendant Gminny Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Sulęczynie –Andrzej RODA  
 18.Mieszkaniec wsi Węsiory                                                                      - Zbigniew MIELEWCZYK.  
  
      Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 

b)przedstawienie porządku obrad XVI sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych     
    zmian. 
 
    Rada Gminy nie wprowadziła zmian do porządku obrad XVI sesji Rady Gminy Sulęczyno. 
 



 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XVI sesji Rady Gminy  
     w wersji, którą odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
       Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 
       - za przyjęciem porządku obrad XVI sesji Rady Gminy głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

       Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
 

   W związku z powyŜszym porządek obrad XVI sesji V kadencji Rady Gminy przedstawia się  
   następująco: 
     

     1.Sprawy regulaminowe: 

        a)otwarcie XVI sesji Rady Gminy, 

        b)przedstawienie porządku obrad XVI sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych  

            zmian, 

        c)zatwierdzenie protokołu z obrad XV sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 19 listopada  

           2008 roku. 

     2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

     3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 

     4.Podjęcie uchwał w sprawach: 

       a)przystąpienia Gminy Sulęczyno do Stowarzyszenia Turystyczne Kaszuby,    

       b)określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli      

           szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Sulęczyno a takŜe  

           warunków i sposobu ich przyznawania,  

        c)wystąpienie do Wojewody Pomorskiego z wnioskiem o przekazanie Gminie Sulęczyno  

           gruntów połoŜonych w Suchej i śakowie,  

       d)wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości, 

       e)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008, 
 
        f)budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
     5.Interpelacje i wolne wnioski; 
 
c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr XV/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   19 listopada 2008 roku. 
 
   Protokół z obrad sesji Nr XV/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 19 listopada 2008 roku był do  
   wglądu w biurze Rady Gminy oraz został wyłoŜony w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy  
   Sulęczyno na godzinę przed obradami XVI sesji V kadencji Rady Gminy.  
 
   Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie w brzmieniu: 

 
- Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonych treści w 

protokole Nr XV/2008 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 19 listopada 2008 roku? 
 
    Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad XV sesji Rady Gminy  
    Sulęczyno z dnia 19 listopada 2008 roku. 
 
 



 
    Rada Gminy nie wniosła uwag do treści protokołu – Nr XV/2008 z obrad sesji Rady Gminy  
    Sulęczyno z dnia 19 listopada 2008 roku. 
 
    W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod    
    głosowanie Radzie Gminy protokół z obrad XV/2008 sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
    19 listopada 2008 roku. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatwierdzeniem protokołu Nr XV/2008 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
   19 listopada 2008 roku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy zatwierdziła protokół Nr XV/2008 z obrad sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno  
    z dnia 19 listopada 2008 roku. 
 
Ad 2  

      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas     

    obrad XV sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 19 listopada 2008 roku.  
 
     Radni Rady Gminy sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych 
podczas obrad XV sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 19 listopada 2008 roku 
otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 11 grudnia 2008 roku.  
 
       Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 
       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad XV sesji 
     V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 19 listopada 2008 roku stanowi załącznik do niniejszego     
     protokołu. 

 

Ad 3  

Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 19 listopada 2008 roku. 
 

     Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 19 listopada 2008 roku radni 
otrzymali w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 11 grudnia 2008 roku. 
   
  Dyskusja nad sprawozdaniem: 
 
1.Radny Kazimierz GAWIN w punkcie IV sprawozdania jest mowa „ Została ukończona budowa  
   drogi Amalka – Mściszewice. Coś tu jest nie tak. 
 

   Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – jest to oczywisty błąd.  
   Chodzi o drogę Skoczkowo – Mściszewice. 
 
   Wójt Gminy Jan KULAS poinformował, iŜ: 
 

   a)wspólny projekt uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej zlewni rzeki Słupi i Łupawy  
       na terenie gminy Sierakowice i Sulęczyno – wniosek przeszedł na szczeblu wojewódzkim.  
       Na kilkaset złoŜonych projektów pozytywnie rozpatrzono 25 wniosków. Na 11 miejscu  
       uplasował się nasz wspólny projekt. Na pewno zadanie będzie realizowane. Otrzymamy    
       dofinansowanie na poziomie 67,3 % , lecz moŜe to się zwiększyć lub zmniejszyć o 1 %. 
       Dofinansowanie prawie, Ŝe 14 mln zł, tyle ile wynosi roczny budŜet gminy. Będzie to część  
       bezzwrotnej dotacji, albo umorzenie 45 %.  Podjęliśmy wspólnie odwaŜną decyzję. Za trzy lata  
       gmina będzie częściowo skanalizowana i zwodociągowana Widna Góra – Podjazy – Amalka w  
       kierunku Augustowa, 



 
   b)w dniu 07 grudnia 2008 roku odbyły się bezpłatne badania mammograficzne. Skorzystało z  
       tych badań 109 kobiet. Koszt: 8.000,00 zł, 
   c)za 109.000,00 zł przeprowadzono roboty remontowe w szkołach: Węsiory, Mściszewice,  
      Borek Kamienny, które nie były planowane na początku roku budŜetowego.    
      TakŜe pojawili się sponsorzy. 
 

    Na powyŜszym zakończono punkt 3 porządku obrad. 
 
    Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 19 listopada 2008 roku stanowi  
 załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4  

        Podjęcie uchwał w sprawach: 

 a)przystąpienia Gminy Sulęczyno do Stowarzyszenia Turystyczne Kaszuby. 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 11 grudnia 
     2008 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sulęczyno do  
     Stowarzyszenia Turystyczne Kaszuby, celem zapoznania się.  
  
     Udzielił wyjaśnień Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ gmina posiada uchwałę, lecz w tej  
     uchwale w paragrafie 1 nie było punktu 2, a który wprowadzono w proponowanym projekcie w  
     brzmieniu: 
 
     „ Stowarzyszenie Turystyczne Kaszuby jest Lokalną Grupą Działania obejmującą swoim  
        zasięgiem obszar dziewięciu gmin Szwajcarii Kaszubskiej: Chmielno, Kartuzy, Przodkowo,  
        Przywidz, Sierakowice, Somonino, StęŜyca, Sulęczyno i śukowo ”.  
 

     Pojawiła się moŜliwość pozyskania środków unijnych i dlatego musi znaleźć się ten zapis w  
     uchwale. 
     MoŜna pozyskać 340.000,00 zł. 
 
     Brak dyskusji na powyŜszy temat. 
 
     Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie  
     przystąpienia Gminy Sulęczyno do Stowarzyszenia Turystyczne Kaszuby. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sulęczyno do Stowarzyszenia  
       Turystyczne Kaszuby głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVI/135/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia    
    2008 roku w sprawie przystąpienia Gminy Sulęczyno do Stowarzyszenia  
    Turystyczne Kaszuby stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 
 b)określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla  

    nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Sulęczyno       

    a takŜe  warunków i sposobu ich przyznawania. 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 11 grudnia 
     2008 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w  
     ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem  
     prowadzącym jest Gmina Sulęczyno a takŜe warunków i sposobu ich przyznawania, celem  
     zapoznania się.   



 
     Brak dyskusji.  
 

     Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w przedmiotowej  
     sprawie. 
 
     Następnie Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie określenia  
     rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i  
     przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Sulęczyno, a takŜe warunków 
     i sposobu ich przyznawania.   
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach  
       pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest  
       Gmina Sulęczyno, a takŜe warunków i sposobu ich przyznawania głosowało 15 radnych Rady  
       Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVI/136/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia    
    2008 roku w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach  
    pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem     
    prowadzącym jest Gmina Sulęczyno a takŜe warunków i sposobu ich  
    przyznawania stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

 c)wystąpienia do Wojewody Pomorskiego z wnioskiem o przekazanie Gminie Sulęczyno, 

    gruntów połoŜonych w Suchej i śakowie. 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 11 grudnia 
     2008 roku otrzymali projekt przedmiotowej uchwały, celem zapoznania się.  

     Radny Kazimierz GAWIN złoŜył wniosek, aby mapki dołączone do materiałów na sesję były  

     opisywane, tak, aby wszyscy wiedzieli, np. o jakie drogi, czy nieruchomości chodzi. 

     Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, Ŝe „przyjmuję do realizacji ”.  

     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wystąpienia do  

     Wojewody Pomorskiego z wnioskiem o przekazanie Gminie Sulęczyno gruntów połoŜonych w     

    Suchej i śakowie. 

 

     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
     - za podjęciem uchwały w sprawie wystąpienia do Wojewody Pomorskiego z wnioskiem o  

      przekazanie Gminie Sulęczyno gruntów połoŜonych w Suchej i śakowie głosowało 15 radnych  

       Rady Gminy. 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVI/137/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia    
    2008 roku w sprawie wystąpienia do Wojewody Pomorskiego z wnioskiem o  

    przekazanie Gminie Sulęczyno gruntów połoŜonych w Suchej i śakowie 

    stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 



 

d)wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości.   

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 11 grudnia 
    2008 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości,  

    celem zapoznania się. 

    Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie: 

    Jakie są z tym związane koszty? 

    Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iŜ szacunek musi zlecić gmina. Jak  

    będzie oszacowana nieruchomość to właściciel zapłaci.  

    Na powyŜszym zakończono dyskusję nad punktem 4 d) porządku obrad sesji. 

    Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie projekt  

   uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na  
    sprzedaŜ nieruchomości. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

     - za podjęciem uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości głosowało  
       15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVI/138/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia    
    2008 roku w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości stanowi załącznik  
     do niniejszego protokołu; 
 

e)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 11 grudnia 
    2008 roku otrzymali projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008 
    celem zapoznania się.  
      
   Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówiła propozycję zmian w budŜecie  
    gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 

   Zwiększa się: 
 
    - dochody budŜetu Gminy o kwotę 2.200,00 zł do kwoty 15.046.593,00 zł, w tym:  
       Dział 854 – EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA o kwotę 2.200,00 zł – odpłatność za  
                            doŜywianie dzieci w świetlicy, 
    - wydatki budŜetu Gminy o kwotę  2.200,00 zł do kwoty 16.608.186,00 zł, w tym: 
      Dział 854 – EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA,  
      rozdział 85401 – ŚWIETLICE SZKOLNE o kwotę 2.200,00 zł z przeznaczeniem a doŜywianie  
                                    dzieci w świetlicy. 
 
    Brak dyskusji nad powyŜszymi zmianami w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 

    Po wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
    poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok  
    2008. 
     
   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie  
    gminy Sulęczyno na rok 2008. 
 



     
      Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008 
głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XVI/139/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia    
    2008 roku w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2008  
   stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
  

f)budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 

   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów na obrady XVI sesji Rady Gminy za  
    pokwitowaniem odbioru otrzymali w dniu 11 grudnia 2008 roku projekt uchwały w sprawie  
    uchwalenia budŜetu gminy Sulęczyno na rok 2009 w celu dogłębnego zapoznania się. 
 

   Przed rozpoczęciem obrad XVI sesji Rady Gminy Sulęczyno radni Rady Gminy otrzymali  
    kserokopię uchwał: 
 

  - Nr  077/g281/P/IV/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  
      03 grudnia 2008 roku w sprawie opinii o projekcie budŜetu Gminy Sulęczyno na 2009 rok  
      wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami, 
  - Nr 078/g271/D/IV/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  
      03 grudnia 2008 roku w sprawie opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego oraz  
      prawidłowości prognozy długu publicznego Gminy Sulęczyno. 
 

 PowyŜsze uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  
  03 grudnia 2008 roku stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
  Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poinformował, iŜ cztery Komisje Rady Gminy,  
  tj.:  
 
  - ds. Finansów, 
  - ds. Planu Zagospodarowania Przestrzennego, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony  
     Środowiska,  
  - ds. Oświaty, 
  - ds. Turystyki, Kultury i Sportu  
 
  projekt budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2009 zaopiniowały pozytywnie. 
   
  Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w  
  Gdańsku zwrócił uwagę, Ŝe przedłoŜony w dniu 14 listopada 2008 roku projekt uchwały  
  budŜetowej na rok 2009 nie zawiera upowaŜnienia dla Wójta Gminy do zaciągania zobowiązań  
  określonych w art.184 ust.1 pkt 10 lit. b ustawy o finansach publicznych. 
    
  W materiałach przedstawionych pod obrady dzisiejszej sesji jest projekt uchwały w sprawie  
  uchwalenia budŜetu gminy Sulęczyno na rok 2009 paragraf 10 brzmi:  
 
 UpowaŜnia się Wójta do: 
 
1) zaciągania kredytów i poŜyczek na pokrycie występującego w ciągu roku budŜetowego 

deficytu budŜetu do wysokości 300.000,00 zł, 
2) zaciągania zobowiązań na finansowanie wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne, na  

programy i projekty realizowane ze środków Unii Europejskiej lub bezzwrotnych środków 
zagranicznych oraz na zadania wynikające z kontraktów wojewódzkich do wysokości 
określonej w załączniku Nr 3 i 4, 

3) dokonywania zmian w planie wydatków z wyłączeniem przeniesień wydatków między 
działami. 



 

 Wprowadzono w dziale 854  - EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA – wydatki na    
 dokształcanie i doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w świetlicach szkolnych. 
 

 Wójt Gminy Jan KULAS zaproponował wniesienie zmian do Planu Inwestycyjnego na rok 2009   
 
 w załączniku Nr 4 do projektu uchwały. 
      

Lp. Dział Rozdział Nazwa zadania  Rok  Środki 
własne   

Środki U. E. i inne 
środki 
pozabudŜetowe  

    Razem  

  
 9 
   

 
 926 

 
 92601 

Boisko wielo- 
funkcyjne 
w Sulęczynie  
- ORLIK 2012’  

2009 
 
740.000,00 zł  

        
    660.000,00 zł  

 
1.400.000,00 zł 

 

         Rada Gminy wprowadziła punkt 9 zadanie inwestycyjne w załączniku Nr 4 do projektu  
         uchwały – Plan Inwestycyjny na rok 2009. 
 
Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Sulęczyno na rok 2009: 
 
1.Radny Kazimierz GAWIN – w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na roku 2009 oraz na lata  
   2010 – 2013 realizowane przez Urząd Gminy Sulęczyno – załącznik Nr 3 poz.1 „ Uporządkowanie  
   gospodarki wolno- ściekowej zlewni rzeki Słupi i Łupawy na terenie gminy Sierakowice  
   i Sulęczyno ” zaplanowano na rok 2009 środki własne w wysokości 62.000,00 zł, zaś w planie  
   wydatków na rok 2009 jako dotacja. 
   Proszę o przybliŜenie tego zagadnienia. 
 

   Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy Barbara WAWRZYN twierdząc, iŜ to jest dotacja dla  
   Sierakowie na dokumentację.  
 
2.Kontynuacja wypowiedzi radnego Kazimierza GAWINA – punkt 5 „ Budowa drogi Mściszewice  
   - Podjazy wyb. ”. 
 
    Pytanie: 
 
   Której drogi to dotyczy? 
 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – dotyczy to drogi od Skoczkowa w dół. Docelowy  
   koszt 3 mln zł.  
 
   Rozpoczęcie budowy drogi Mściszewice – Podjazy wyb. nastąpi po roku 2010.  
   Są zabezpieczone środki unijne na budowę szkoły w Sulęczynie. 
 

3.Radny Kazimierz GAWIN – rada gminy otrzymała tzw. „rozpiskę” zadań planowanych do  
   wykonania w roku 2009 w straŜy poŜarnej.  Warto zauwaŜyć, Ŝe straŜ planuje w swoim zakresie  
   dofinansowanie 50 % na 50 %. Nie tylko straŜ liczy na środki z budŜetu gminy.  
   W poz. 21 jest mowa o remoncie motopompy. Jestem po rozmowie z Komendantem Powiatowym  
   Zawodowej StraŜy PoŜarnej w Kartuzach i Komendantem Gminnym Ochotniczej StraŜy PoŜarnej  
   w Sulęczynie i wspólnie stwierdziliśmy, Ŝe lepiej byłoby, aby zakupić nową motopompę.  
   Odstąpić od remontu. 
   Koszt zakupu nowej motopompy wynosi 28.000,00 zł – 30.000,00 zł. To spora kwota. 
   NaleŜy zmienić zapis – na zakup sprzętu specjalistycznego. 
   W budŜecie gminy Sulęczyno zabezpieczyć kwotę w wysokości 12.000,00 zł – 13.000,00 zł, a o  
   resztę starać się z województwa.   
 
   Zabrał głos radny Jan SOMINKA twierdząc, iŜ jestem za wymianą na nowy sprzęt. NaleŜy  
   odstąpić od ciągłych remontów motopompy.   
  
   Następnie radny Kazimierz GAWIN złoŜył wniosek o zmianę zapisu w poz.21 – nie remont, a  
   zakup nowego sprzętu specjalistycznego. 



 

   Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie wniosek radnego  
   Kazimierza GAWINA. 
 
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 
   - za wnioskiem radnego Kazimierza GAWINA głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

   Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek radnego K.GAWINA. 
 

   W związku z powyŜszym wprowadzono zapis:  
 
   - zakup sprzętu specjalistycznego dla Ochotniczej StraŜy PoŜarnej. 
 
4.Radny Marcin JARZEMBIŃSKI stwierdził, Ŝe jest to dział bardzo waŜny – StraŜ PoŜarna. 
   Środki finansowe planowane na rok 2009 są o wiele, wiele większe od roku 2007. Co rocznie na  
   ten dział przeznaczamy większe środki, lecz jako rada musimy pamiętać o innych działach. Inne  
   działy nie mają takiego poparcia.  
   Dlaczego nie kupić nową motopompę? Tak, naleŜy ją kupić.  
   StraŜ jest bardzo waŜna, ale nakłady finansowe są takŜe potrzebne nie tylko w straŜy. 
   Winno się więcej dyskutować, np. na temat oświaty.  
 
   Gminny Komendant OSP Andrzej RODA podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za zrozumienie  
   i docenienie pracy OSP.  
    
   Na powyŜszym zakończono dyskusję nad budŜetem gminy Sulęczyno na rok 2009.  
 
   Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie projekt uchwały w  
  sprawie uchwalenia budŜetu gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 

   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu  
   gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
  Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Sulęczyno na rok 2009 
głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 
  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Sulęczyno  
  na rok 2009. 
 

 UCHWAŁA – Nr XVI/140/2008 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 17 grudnia  
 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Sulęczyno na rok 2009 stanowi   
  załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 5 
 
         Interpelacje i wolne wnioski. 
 
1.Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA przedstawił pisma, które wpłynęły do Rady  
    Gminy od: 
 
    a)Instytutu Pamięci Narodowej Komisja Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu  
        Naczelnik Oddziałowego Biura Edukacji Publicznej w Gdańsku Nr BEGd II 077-2(3)108/1462 z  
        dnia 20 listopada 2008 roku w sprawie inicjatywy nadania Szkole Podstawowej w Podjazach  
        imienia Sanitariuszki AK Danuty Siedzikówny „ Inki ”. 
        Przedmiotowe pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 
     b)pismo Pana Jerzego Suwalskiego, dot. reprezentowania Polski na Mistrzostwach Europy w  
         Wyścigach Psich Zaprzęgów w warunkach bezśnieŜnych w Rostede Niemcy w dniach  



 
         29 – 30 listopada 2008 roku przez mieszkankę Gminy Sulęczyno Panią Annę Suwalską. 
         Przedmiotowa dokumentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
2.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI – w punkcie 9 Wieloletniego Planu  
    Inwestycyjnego jest mowa o budowie sali gimnastycznej w Mściszewicach w latach 2011-2012. 
    Czy ten termin będzie dochowany? 
 
   DuŜo ostatnio mówi się o oświacie.  
 
    Pytanie: 
 
   Czy nie naleŜałoby pomyśleć o boisku wielo- funkcyjnym „ ORLIK ”w Mściszewicach ?  
    Dysponujemy teŜ terenem pod ten obiekt w Mściszewicach.  
 

    Sprawa likwidacji pojemników na odpady stałe – przekazać informację w tej sprawie do sołectw  
    na terenie gminy. 
 

    Wójt Gminy Jan KULAS – przyjmuję do realizacji. 
 

3.Sołtys Sołectwa śakowo Stanisław ZŁOCH – wątpliwości budzi nadanie Szkole Podstawowej w  
    Podjazach imienia „ INKI ”. 
 
    Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iŜ: 
 
    a)nie będzie Ŝadnej kolizji. „ Nikt nie będzie do siebie strzelać ”. 
       Obok szkoły stoi pomnik, na którym zmieniono tablicę i zamieszczono napis w brzmieniu  
       „ W hołdzie ofiarom II wojny światowej ”, 
    b)boisko wielofunkcyjne „ ORLIK ” – następna Rada będzie realizowała 2010 – 2014.  
 
4.Radny Jan SOMINKA zadał pytania: 
  
    a)Czy był zaproszony na obrady sesji Rady Gminy Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów  
       i Kanalizacji Spółka z o.o. w Sierakowicach? 
   b)Czy są do sprzedaŜy działki rzemieślnicze i czy nie naleŜałoby uzbroić tych gminnych działek ?  
     
   Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA twierdząc, iŜ Prezes  
   Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji był zaproszony na obrady dzisiejszej sesji Rady  
   Gminy, a takŜe na ubiegłą sesję Rady. 
 

   Wójt Gminy Jan KULAS – nie mamy działek rzemieślniczych. śeby były działki rzemieślnicze  
   i mieszkaniowe do sprzedaŜy naleŜałoby je wpierw uzbroić.  
   Po pierwsze - dokumentacja będzie opracowana na całość.  
   Po drugie - nie wiemy, czy w tej chwili są chętni na kupno gruntów.  
                        Ponadto nie wiemy, kiedy te działki sprzedamy.  
                        Czy jest sens na zamraŜanie pieniędzy w uzbrajanie działek ? 
  Po trzecie - budŜet gminy Sulęczyno na rok 2009 został uchwalony. 
 
   Na powyŜszym wyczerpano porządek obrad XVI sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
    Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA stwierdził  
   „ zamykam obrady XVI sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
   PROTOKOŁOWAŁA:                                               
 
   Jolanta BRONK                                                      
   Inspektor ds. obronnych 
   oraz obsługi Rady Gminy  
   i jej organów Urzędu Gminy  
   Sulęczyno  



 

 

 

 

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


